
Protokół Nr VIII/41/2022 

z XLI sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 27 lipca 2022 r. 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 15 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad.                            

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dwóch punktów: „Podjęcie uchwały       

w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu 

(droga Węgliska - Trzeboś)” oraz „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały                          

Nr XXXV/283/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021r. w sprawie maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa”. 

Przewodniczący Rady Gminy przyjął wniosek Pana Wójta, zapytał czy radni chcą wprowadzić 

inne zmiany, w związku z tym, że radni nie zaproponowali innych zmian poddał                           

pod głosowanie zmieniony porządek obrad.  

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Rakszawie do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych 

w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Rakszawa 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakszawa 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów specjalnych, psychologów i terapeutów pedagogicznych, zatrudnionych  

w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rakszawa 

na rok szkolny 2022/2023 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu (droga Rakszawa - Brzóza Stadnicka) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 418/4) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 850/3) 



14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 5765) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz.5887/4) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 8403/7) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa  

na rok 2022 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu (droga Węgliska - Trzeboś) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/283/21 Rady Gminy Rakszawa  

z dnia 26 listopada 2021r. w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa 

20. Wnioski i zapytania radnych 

21. Sprawy różne 

22. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z XL sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego protokołu, 

w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XL 

sesji Rady Gminy. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie międzysesyjnym odbyły się na terenie 

naszej Gminy zebrania sołeckie w których uczestniczył wraz z Panem Wójtem.  

W dwóch przypadkach musieli się podzielić ponieważ zebrały nałożyły się na siebie czasowo. 

Pan Wójt był w Sołectwie Wydrze a Pan Przewodniczący był w Sołectwie Rakszawa Dolna.  

Pan Przewodniczący spotykał się w okresie międzysesyjnym z dyrektorami szkół, z sołtysami 

oraz z mieszkańcami Rakszawy. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że okres międzysesyjny był bardzo intensywny w związku  

z podejmowaniem licznych inicjatyw oraz zmian które są wprowadzane w ostatnim okresie. 

Przede wszystkim sprawy związane z pozyskiwaniem środków zewnętrznych, pozyskiwaniem 



środków na realizację inwestycji oraz nadzór nad inwestycjami. Pan Wójt powiedział, że Gmina 

dostała kolejne dofinansowanie na realizację inwestycji drogowych w wysokości      

2.000.000,00 zł przy wkładzie własnym Gminy wynoszącym 2%. Pan Wójt powiedział, że nie 

będzie przenosił tych informacji do punktu „sprawy różne” ponieważ jest to jego praca  

i pozwoli sobie w tym punkcie je omówić. Pan Wójt podsumował dofinansowania które Gmina 

dostała i realizację inwestycji które są w toku: Program z Polskiego Ładu PGR-y na drogi 

2.000.000,000 zł, z programu Polski Ład Uregulowanie Gospodarki wodno – ściekowej 

5.320.000,00 zł, przebudowa sześciu dróg Gminnych o łącznej długości 10km  

– 5.000.000,00 zł, przebudowa stadionu sportowego 11.650.000,00 zł, wliczając również 

pomoc przy przebudowie wiaduktu 200.000,00 zł, różne inwestycje drogowe oraz zakupy 

komputerów do szkół. Inwestycji jest bardzo dużo, i opiewają one na różne kwoty. Pan Wójt 

zaznaczył, że łączna suma inwestycji stuprocentowo Gminnych które rozpocznie w tym roku, 

na które Gmina dostała dofinansowania, na czas realizacji ten rok i następny oraz z niewielką 

płatnością za stadion w 2024 roku ale podsumuje to jako inwestycje z lat 2022/2023 po dodaniu 

wszystkich dofinansowań które wynoszą ponad 22.000.000,00 zł opiewa na kwotę 

26.851.000,00 zł. Jest to kwota głównie ze środków pozyskanych, zewnętrznych.  

Pan Wójt wspomina rozmowę z Radą Gminy na początku kadencji kiedy omawiany był rok 

2018r. i padła tam kwota podsumowująca ostatni rok poprzedniej kadencji wynosząca 

1.800.000,00 zł. Mówił wtedy, że jego ambicją było wydać przez całą kadencję  

25.000.000,00 zł czyli po 5.000.000,00 zł za każdy rok. Pan Wójt mówi, że niektórzy patrzyli 

na niego z powątpiewaniem, że nigdy się tego nie uda zrealizować, i zaznacza, że tylko w tym 

jednym roku Gmina rozpocznie inwestycje które będą realizowane w roku bieżącym  

i następnym na kwotę 13.000.000,00 zł. Podkreśla również, że inwestycja w stadion na kwotę 

11.000.000,00 zł jest głównie z dofinansowania zewnętrznego. Wniosek był złożony na sport, 

te pieniądze były dedykowane na sport i nie mogły zostać wydane na co innego.  

Pan Wójt wylicza dofinansowania: drogi za 5.000.000,00 zł z jednego wniosku,  

za 2.000.000,00 zł z drugiego wniosku, woda i kanalizacja za ponad 5.000.000,00 zł z trzeciego 

wniosku, kanalizacja za 90.000,00 zł z czwartego wniosku itd. Podkreśla ponownie, że łączna 

suma dofinansowań wynosi około 23.000.000,00 zł. Jeżeli zostanie podjęta uchwała o pomocy 

finansowej dla Powiatu Łańcuckiego na dwie drogi, to wartość inwestycji drogowych na terenie 

Gminy Rakszawa realizowanych przez Powiat przy znacznych środkach finansowych 

przekazywanych przez Gminę Rakszawa oraz przy ogromnym dofinansowaniu będzie 

wynosiła 40.808.000,00zł. Pan Wójt podziękował za pomoc przy dofinansowaniach  

Panu Posłowi Kazimierzowi Gołojuchowi. Podkreślił również, że kwota inwestycyjna jest 

potężna i przypomniał, że kiedyś inwestycje rzędu 200.000,00 zł czy 300.000,00 zł budziły 

emocje a teraz są nazywane wydatkami drobnymi. Zaznaczył jednocześnie, że jest to ciężkie 

do uniesienia bo Gmina jak była biedna tak jest biedna, bo środków finansowych nie przybyło. 

Z uwagi na to, że została podjęta uchwała związana ze zmianami w jednostkach kultury temat 

ten był poruszany na zebraniach wiejskich. Pan Wójt powiedział, że razem z Panem 

Przewodniczącym uczestniczył w zebraniach wiejskich. Niestety tak się złożyło, że o tym 

samym czasie były zebrania w Sołectwie Wydrze i Sołectwie Rakszawa Dolna, ale następne 

spotkania zostaną tak zaplanowane aby się nie dublowały. Panu Wójtowi zależało,  

aby wszystkie zebrania odbyły się w niedzielę, w związku z opiniowaniem uchwały która  

ma zostać podjęta na dzisiejszej sesji. Na wszystkich spotkaniach na których Pan Wójt był, 

czyli w Rakszawie Górnej, Rakszawie Kąty, Wydrzu i Węgliskach był poruszany temat zmian 

w jednostkach kultury. Pan Wójt zaznaczył, że mówił mieszkańcom zgodnie z prawdą, że  

nie ma likwidacji jednostek kultury. Wyjaśniał, że jest to podział na dwie jednostki kultury, 

wytłumaczył zakresy, pomysły jakie przyświecały oraz problemy jakie chce zlikwidować.  

Pan Wójt powiedział, że na żadnym zebraniu wiejskim na jakim był nie było zdecydowanego 

sprzeciwu, a wręcz około 98% mieszkańców było zadowolonych z proponowanych 



rozstrzygnięć. Mieszkańcy byli zadowoleni gdy się im przedstawiło jak to faktycznie 

ma wyglądać, a nie z pogłosek, przeinaczeń czy plotek. Zrodziło to bardzo wiele inicjatyw, 

między innymi, zorganizowania przez mieszkańców imprezy która by dotyczyła dwóch 

Sołectw – Wydrza i Kątów. Sami mieszkańcy wyszli z taką propozycją, zaproponowali formę, 

atrakcję które są w stanie zapewnić i cel charytatywny. Pan Wójt powiedział, że jest to świetna 

oddolna inicjatywa w zakresie kultury. Zaznaczył, że o to właśnie chodzi, żeby kultura była  

dla mieszkańców, przez mieszkańców kreowana i zgodna z ich zapotrzebowaniem. Cieszy 

również fakt, że propozycja była złożona przez osoby młode, między 20 a 30 rokiem życia czyli 

te osoby o których Pan Wójt mówił, że chciałby aby były aktywne a podobno nie dało się ich 

zaktywizować. Pan Wójt powiedział, że owi mieszkańcy są tak aktywni, że szukali ujścia 

swoich pasji kulturalnych w innych gminach i ma nadzieję, że teraz to się przełoży na naszą 

gminę. Pan Wójt wstępnie powiedział, że owa impreza odbędzie się końcem sierpnia, 

zorganizowana w dwóch sołectwach. Zachęca do współpracy radnych z tamtych okręgów oraz 

sołtysów aby to wspólnie przygotować i zaprosić całą gminę. Pan Wójt będzie chciał 

tak rozgłosić informację o tej imprezie aby pojawili się na niej wszyscy mieszkańcy, ponieważ 

będzie to fajna, rodzinna impreza, z atrakcjami których jeszcze nie było na naszym terenie, albo 

były dawno temu. Kolejną inicjatywą własną jest wspólny wyjazd Koła Gospodyń Wiejskich 

na warsztaty kulinarne. Następną inicjatywą własną jest inicjatywa Sołectwa Rakszawa Dolna 

przysiółek Basakówka. Mieszkańcy sami znaleźli sponsorów na wyposażenie i może nawet 

wybudowanie boiska do piłki plażowej za placem zabaw. Pan Wójt będzie rozmawiał  

z radnym na ten temat. Mieszkańcy sami się zebrali, znaleźli sponsorów, przygotowali całą 

inicjatywę, a od Gminy proszą tylko aby zezwolić na miejsce, które kiedyś będzie może 

przeznaczone na coś innego ale boisko plażowe jest do likwidacji praktycznie momentalnie.  

Po raz kolejny za inicjatywą stoją osoby młode które chciały znaleźć rozwiązanie i pokazać 

młodzieży która przesiaduje na placach zabaw dla dzieci, że można się wyżyć sportowo.  

Pan Wójt powiedział, że kolejną inicjatywą mieszkańców jest dołączenie do Gminy podczas 

organizacji zbiórki zabawek i książek pod hasłem „Nie wyrzucaj, daj książkom drugie życie”. 

Mieszkańcom bardzo spodobał się ten pomysł i każdy z mieszkańców coś znajdzie aby coś 

oddać i dzięki temu wyposażyć przedszkole, żłobek czy salę zabaw która również jest  

w planach. Mieszkańcy sami wymyślili, aby przy okazji tej zbiórki spróbować zebrać pomoc 

dla domów samotnej matki które proszą o pomoc i o wsparcie nie finansowe a o przekazanie 

jakiś zabawek czy materiałów plastycznych. Pan Wójt powiedział, że mieszkańcom wystarczy 

dać możliwość samorozwoju, miejsce, wskazać kierunek, wesprzeć administracyjnie a wtedy 

tworzą się naprawdę fajne inicjatywy. Kolejną inicjatywą zapoczątkowaną przez nauczycielkę 

ze Szkoły Podstawowej Nr 3 jest nauka sztuki kulinarnej przez nauczycieli w Szkole 

Podstawowej. Pozostałe jednostki oświatowe również zainteresowały się tym pomysłem.  

Pan Wójt proponuje również wejście we współpracę i wymianę pokoleniową pomiędzy Kołem 

Gospodyń a uczniami. Jeśli dzieci będą miały kontakt z osobami starszymi, nauczą się szacunku 

do tych osób, kultury, oszczędności oraz otwartości na osoby starsze co jest istotne w naszych 

czasach. Kontakty między ludzkie należy pielęgnować i taka wymiana międzypokoleniowa 

powinna się odbywać. Jeśli chodzi o gospodarkę odpadami Pan Wójt udostępnił radnym 

zestawienie publiczne cen odpadów z którego wynika, że mimo podwyżek jesteśmy najtańszą 

gminą w powiecie jeżeli chodzi o opłatę śmieciową. Po rozmowach z przedsiębiorcami  

Pan Wójt ma zapewnienie że tę najniższą cenę uda się jak najdłużej utrzymać. Pan Wójt prosi 

bardzo mieszkańców o nie wyrzucanie odpadów cmentarnych czyli zniczy do szkła. Również 

wkładów plastikowych nie wrzucać do plastiku. Odpady cmentarne powinny zostać na 

cmentarzach ale jeśli już się w naszych domach znajdują to prosi wrzucać je do czarnego kosza. 

W innym razie odpady te są uznawane jako odpady nie selektywne i są liczone 30% drożej. 

Okres międzysesyjny był związany również z realizacją zadań oświatowych. Pan Wójt 

powiedział, że cieszą go bardzo pozytywne opinie mieszkańców dotyczące żłobka. Żłobek 



wzbogacił się ostatnio o zakupiony przez fundację „Motocykliści dzieciom” wózek 

sześcioosobowy do spacerów. Pan Wójt powiedział, że chciałby rozwiać wszelkie wątpliwości 

dotyczące funkcjonowania przedszkola. Przedszkole publiczne funkcjonuje w okresie 

wakacyjnym. Podkreśla, że takie są przepisy które mówią, że przedszkole działa w roku 

szkolnym od 1 września do 31 sierpnia. Przedszkole może być zamknięte w okresie 

wakacyjnym ale tylko na wniosek dyrektora. Taki wniosek poparty przez Radę musi  

być złożony i Wójt może ale nie musi wyrazić na to zgody. Nauczyciele mają obowiązek 

nauczania w okresie również wakacyjnym. Przedszkole jest przystosowane do sprawowania 

opieki nad dziećmi w okresie wakacyjnym m.in. dzięki posiadaniu klimatyzacji.  

Pan Przewodniczący dodał, że odwiedził żłobek i jest pod dużym wrażeniem m.in. organizacji 

i atmosferze panującej w żłobku. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Panią Sekretarz. 

Pani Sekretarz przedstawiła informację z realizacji uchwał: 

− Uchwała Nr XL/327/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie opinii jednostek pomocniczych Gminy Rakszawa  

do projektu uchwały Rady Gminy Rakszawa w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa – wynikiem 

czego jest wprowadzenie uchwały na dzisiejszej sesji 

− Uchwała Nr XL/328/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  

dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Rakszawa za udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu – została przesłana  

do Dziennika Urzędowego Województwa Podkarpackiego 

− Uchwała Nr XL/329/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty – została opublikowana  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego 4 lipca pod pozycją 2523  

i będzie miała zastosowanie od miesiąca sierpnia 

− Uchwała Nr XL/330/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa  

na rok 2022 – jest w trakcie realizacji 

− Uchwała Nr XL/331/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2022 – 2031 – jest w trakcie realizacji 

− Uchwała Nr XL/332/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Rakszawa wotum zaufania – 

uchwała została zrealizowana 

− Uchwała Nr XL/333/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2021 rok – uchwała 

została zrealizowana 



− Uchwała Nr XL/334/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2021 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa – uchwała została zrealizowana 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Rakszawie do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych 

w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu  

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że do tej pory stypendiami zajmował się Zespół Ekonomiczno 

Administracyjny Szkół i Przedszkola, z uwagi na to, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

stracił kompetencje na rzecz ZUS-u odnośnie 500+ a ZEASiP-owi doszła obsługa 

administracyjna żłobka, Gmina przenosi do kompetencji Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej sprawy związane ze świadczeniami o charakterze pomocy socjalnej. W wielu 

gminach od dawna funkcjonuje to w ten sposób, jest to pomoc o charakterze socjalnym więc 

tym bardziej jest to zgodne z działaniami GOPS. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakszawie  

do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach świadczeń 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/335/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie upoważnienia Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakszawie do prowadzenia postępowań  

i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach świadczeń pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakszawa, odczytał  

jej treść, po czym uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 



Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że jest to zmiana techniczna, ponieważ w miejsce Zespołu Ekonomiczno 

Administracyjnego Szkół i Przedszkola wpisywany jest Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

zgodnie z upoważnieniem do wykonywania zadań związanych z pomocą materialną  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakszawa. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/336/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym  

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów specjalnych, psychologów i terapeutów pedagogicznych, zatrudnionych  

w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że w związku z wprowadzeniem zmian w zakresie prowadzenia zajęć 

przez pedagogów i terapeutów w naszych jednostkach oświatowych będą wprowadzane zmiany 

ilości godzin minimalnych oraz ilości etatów, przewidzianą na każdą szkołę. Rada Gminy może 

określić tzw. pensum czyli ile dany nauczyciel danej specjalności winien wykonywać godzin 

żeby uzyskać cały etat. Oczywiście są widełki wynoszące 18 – 22 godziny i propozycja jest 

taka aby cały etat wynosił 22 godziny dydaktyczne. Nauczyciel posiada 40 godzinny tydzień 

pracy ale merytorycznych są 22 godziny. Pan Wójt powiedział, że im więcej godzin w etacie 

tym mniejsze koszty. Są to czysto ekonomiczne przesłanki. Zwiększenie godzin pozwoli 

uniknąć kosztów związanych z zatrudnieniem kolejnego nauczyciela ponieważ na koszty 

bieżące subwencja nie wystarcza. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów specjalnych, 



psychologów i terapeutów pedagogicznych, zatrudnionych w placówkach oświatowych,  

dla których organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/337/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów specjalnych, psychologów i terapeutów 

pedagogicznych, zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rakszawa 

na rok szkolny 2022/2023. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt zaznaczył, że Rada Gminy nie ustala cen paliwa na swoim terenie, tylko ustala ceny 

paliwa do kalkulacji związanych ze zwrotem środków finansowych dla rodziców którzy podjęli 

trud dowożenia swojego dziecka do jednostki oświatowej. Zadaniem własnym Gminy  

jest zapewnienie takiego dowozu, ale jeśli rodzic decyduje się dowozić samemu, to przysługuje 

mu zwrot kosztów. Zwrot kosztów określany jest w oparciu o średnią cenę paliwa.  

W przypadku naszej gminy jest jedna stacja paliw i w oparciu o ceny paliw z danego dnia jest 

określana wysokość zwrotów.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rakszawa na rok szkolny 2022/2023. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/338/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Rakszawa na rok szkolny 2022/2023, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 



Powiatowi Łańcuckiemu (droga Rakszawa - Brzóza Stadnicka). Pan Przewodniczący  

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt sprecyzował, że pomoc finansowa dotycząca owej drogi dotyczy budżetu na  

rok 2022. Jest to kwota 111.363,00zł pochodząca w stu procentach z naszych środków. Zostało 

to pokryte ze sprzedaży mienia. Łączna kwota inwestycyjna razem z Żołynią to około 

14.000.000,00zł. Pan Wójt powiedział, że warto podkreślić, że dofinansowanie jest  

w wysokości 95%, więc Gminy i Powiat dokładają te brakujące 5% ale ta kwota nie jest aż tak 

przerażająca. Pan Wójt zaznaczył, że tak wielu inwestycji na raz nie było jeszcze robionych,  

i dodał, że będą robione dwie drogi powiatowe na raz, jeśli Radni przegłosują pozytywnie 

kolejną uchwałą dotyczącą pomocy Powiatowi Łańcuckiemu.   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu (droga 

Rakszawa - Brzóza Stadnicka). 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/339/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa 

pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu (droga Rakszawa - Brzóza Stadnicka), odczytał 

jej treść, po czym uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 418/4). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu  

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że kto dużo inwestuje, musi mieć też środki finansowe. Na szczęście 

dofinansowania Gminne są wysokie oscylujące w granicach 95% - 98% poza jednym  

w wysokości 50%, co kiedyś by było określane mianem sporego dofinansowania. W związku 

z pomocą finansową którą chcemy zaplanować w wysokości ponad 2.000.000,00zł dla Powiatu 

Łańcuckiego musimy zdobyć środki finansowe własne. Pan Wójt zaznaczył, że Gmina taka 

bogata nie jest, z podatków takiej kwoty się nie uzyska. Działalność instytucji przedsiębiorców 

przede wszystkim nie jest zarejestrowana u nas więc podatek nie idzie do dochodu Gminy.  

W związku z tym, musimy się „ratować” sprzedażą nieruchomości. Jest to kilka nieruchomości 

różnych wielkości. Pan Wójt powiedział, że działka nr 418/4 położona w Rakszawie  

w przysiółku Kąty sołectwo Rakszawa Kąty jest działką atrakcyjną, szeroką, w formie 

prostokąta, posiadającą dostęp do drogi publicznej, wodociągu, blisko lasu. Jest to wymarzona 

działka może nawet pod zabudowę agroturystyczną albo wypoczynkową. Będzie ona 

sprzedawana w formie przetargu, i Pan Wójt ma nadzieję, że będzie wielu chętnych.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 



Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa  

(dz. 418/4). 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/340/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa (dz. 418/4), odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 850/3). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu  

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że działka nr 850/3 położona w miejscowości Węgliska jest bardzo duża, 

obejmuje swoim również remizę OSP Węgliska. Działka przed wystawieniem na sprzedaż 

będzie podzielona na mniejsze działki. Pan Wójt podkreśla wyraźnie że oczywistym jest, że nie 

będzie sprzedawana remiza OSP Węgliska i działka na której ma powstać nowa remiza. 

Podejmowana uchwała obejmuje całość działki ponieważ taki jest numer ewidencyjny, Gmina 

potrzebuje zrobić krok do przodu aby zabezpieczyć środki ale plan jest taki aby sprzedać działki 

znajdujące się za rzeką przy zabudowaniach. Działki te są wąskie i mogą znaleźć zastosowanie 

jako działki pod garaże dla mieszkańców oraz dzięki temu można będzie poszerzyć teren wokół 

sklepu.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa  

(dz. 850/3). 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/341/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa (dz. 850/3), odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany.  



 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 5765). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu  

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że jest to teren Ośrodka Zdrowia i zaznaczył, że Gmina jeszcze nie będzie 

sprzedawać Ośrodka Zdrowia. Będą w przyszłości prowadzone takie negocjacje ale na  

ten moment propozycja jest taka aby wydzielić mieszkania i aby to one były objęte sprzedażą. 

Pan Wójt wspomniał o tym, że jak był Radnym Powiatowym to miasto Łańcut sprzedawało 

MDK na Podzwierzyńcu i Powiat kupił pół MDK-u aby nie powstał w nim prywatny Ośrodek 

Zdrowia. Pan Wójt powiedział, że usługi medyczne w naszej gminie wymagają reorganizacji  

i ma nadzieję, że będą coraz lepsze. Uchwała ma służyć przede wszystkim wydzieleniu lokali 

mieszkalnych, aby móc je sprzedać ponieważ nie przynoszą one Gminie wymiernego zysku. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa  

(dz. 5765). 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/342/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa (dz. 5765), odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt czternasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 5887/4). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu  

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że jest to działka o dość niefortunnym kształcie którą ciężko 

zagospodarować na coś, co przyniosłoby Gminie wyraźny efekt finansowy i ekonomiczny  

i zdaniem Pana Wójta nadaje się tylko do poszerzenia działek sąsiednich. Pan Wójt proponuje 

aby sprzedać tę działkę ponieważ Gmina nie uzyskuje z niej żadnych dochodów. Działka  

ta nie jest wydzierżawiona a jest użytkowana i będzie to wyjaśniane i uporządkowane z osobami 

które tę działkę użytkują.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 



Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa  

(dz. 5887/4). 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/343/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa (dz. 5887/4), odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt piętnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa (dz. 8403/7). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu  

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że jest to najważniejszy i podstawowy punkt jeżeli chodzi o sprzedaże 

nieruchomości. Poprzednie omawiane nieruchomości prowadza do uregulowania stanu 

zastanego bądź zrealizowanie zamierzeń uporządkowania tych terenów. Obecnie omawiana 

działka jest to główny teren inwestycyjny który cieszy się zainteresowaniem przedsiębiorców. 

Uwagi które radny powiatowy oraz radni przedstawili na Komisji dotyczące ogłaszania 

przetargu na zbycie tej nieruchomości będą brane pod uwagę. Gmina będzie miała na uwadze 

bezpieczeństwo mieszkańców, będzie się starać zniwelować możliwości powstania jakiegoś 

przedsięwzięcia zagrażającego bezpieczeństwu czy komfortowi życia. Będzie to zrobione  

w miarę szybko, ponieważ środki finansowe są Gminie potrzebne w przyszłym roku.  

Pan Wójt zapowiada, że będzie powołany zespół pracowników którzy będą się tym zajmować 

i będą musieli to opracować. Pan Wójt powiedział, że jest zainteresowanie konkretnych 

przedsiębiorców. Będzie ogłoszony otwarty przetarg który rządzi się własnymi prawami, gdzie 

wszystko jest klarowne i do którego może zgłosić się każdy pod warunkiem, że wpłaci wadium. 

Pan Wójt powiedział, że będzie to zrobione jak najsprawniej i najszybciej i że będzie się  

to wiązało zarówno z pozyskaniem środków finansowych jak i z zyskaniem konkretnego, 

nowego przedsiębiorcy na terenie Gminy Rakszawa których brakuje. Pan Wójt zachęca 

przedsiębiorców do inwestowania w Gminie Rakszawa i zainteresowania się tym bardzo 

atrakcyjnym terenem, w jednym kawałku, z pełnymi mediami, przy drodze wojewódzkiej  

i blisko autostrady. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 



wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa  

(dz. 8403/7). 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/344/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa (dz. 8403/7), odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt szesnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, że projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Rakszawa na rok 2022 obejmuje zmiany dochodów i wydatków budżetu. Zmiany  

w zakresie dochodów obejmują zwiększenie dochodów budżetu o kwotę 296.375,30 zł  

z następujących tytułów : 

- wpływy ze sprzedaży działek gminnych kwota 111.363,00 zł; 

- wpływy z pozostałych odsetek (kapitalizacja odsetek na rachunkach bankowych jednostek) 

kwota 100.000,00 zł; 

-wpływy z otrzymanych darowizn w postaci pieniężnej na realizację projektu matematycznego 

pod nazwą „W świecie brył matematycznych” finansowanych z fundacji mBanku w ramach 

grantowego programu mPotęga w kwocie 4.744,00 zł. 

- wpływy z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w związku ze zmianą stawki  

w kwocie 75.000,00 zł,  

- wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat opłat za gospodarowanie odpadami komunalnym 

w kwocie 5.268,30 zł. 

Wydatki budżetu zwiększono o kwotę 296.375,30 zł, w tym wydatki bieżące 185.012,30 zł  

na wydatki majątkowe 111.363,00 zł. 

Zmiany w zakresie wydatków obejmują: 

- w dziale 600 Transport i łączność w rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe kwotę 

111.363,00 zł przeznacza się na pomoc finansową dla powiatu łańcuckiego  

na współfinansowanie zadania "Poprawa bezpieczeństwa na drogach Nr 1260 R i 1511 R  

w miejscowościach: Rakszawa, Brzóza Stadnicka i Żołynia". 

 - w dziale 750 Administracja publiczna  w rozdziale 75023 Urzędy gmin zwiększa się wydatki 

bieżące na wynagrodzenia i pochodne o kwotę 100.000,00 zł  

- w dziale 801 Oświata i wychowanie w rozdziale 80101 szkoły podstawowe przeznacza się 

środki pozyskane z fundacji mBank na realizacje projektu „W świecie brył matematycznych” 

w kwocie 4.744,00 zł; 

- w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w rozdziale 90002 Gospodarka 

odpadami komunalnymi zabezpiecza się środki na pokrycie funkcjonowania sytemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi  w kwocie 80.268,30 zł; 



Dokonuje się zmiany planu wydatków na zadania w ramach funduszu sołeckiego na podstawie 

uchwały Zebrania Wiejskiego Sołectwa Rakszawa Dolna z dnia 24 lipca 2022r z zadania  

pn. „Asfaltowanie drogi Nr ewidencyjny 5903” na zadanie związane z bieżącymi zakupami  

dla ZSPIP Nr 1 w kwocie 50.895,70zł. 

W załączniku Zestawienie dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych z budżetu gminy 

w 2021 roku wprowadza się dotacje celową na pomoc finansową dla powiatu łańcuckiego  

na zadanie pn. „Poprawa bezpieczeństwa na drogach Nr 1260 R i 1511 R” w miejscowościach: 

Rakszawa, Brzóza Stadnicka i Żołynia w kwocie 111.363,00zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/345/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Rakszawa na rok 2022, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siedemnasty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu (droga Węgliska - Trzeboś). Pan Przewodniczący o przybliżenie 

projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt zastrzega, że jest ona wprowadzana jako uchwała dodatkowa i Pani Skarbnik  

nie miała czasu przygotować zmiany do WPF-u, będzie on poddany pod głosowanie na sesji 

następnej ale intencja pomocy finansowej dla Powiatu jest zawarta w tej uchwale którą 

przedstawiamy.  

Pan Wójt poprosił o przerwę. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady, przypomniał że procedowany jest 

punkt 18 porządku obrad, podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa 

pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu (droga Węgliska - Trzeboś), i oddał głos Panu 

Wójtowi. Pan Wójt wyjaśnił, że w uchwale pojawił się błąd, zabrakło zapisu „na rok 2023”  

a jest to dość istotne i musiało zostać poprawione. Prosi o podjęcie uchwały aby intencja  

Gminy o pomocy Powiatowi już wybrzmiała w formie uchwały i temat dyskusji na temat  

czy Gmina chce pomóc czy nie chce pomóc się zakończył. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 



Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu (droga 

Węgliska - Trzeboś). 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/346/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa 

pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu (droga Węgliska - Trzeboś), odczytał jej treść,  

po czym uznał punkt osiemnasty porządku obrad za wyczerpany. 

  

Ad. 19 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/283/21 Rady Gminy Rakszawa  

z dnia 26 listopada 2021r. w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu  

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że jest to temat omawiany kilkunastokrotnie. Była podjęta na poprzedniej 

sesji uchwała o konsultacjach społecznych, konsultacje te odbyły się w niedzielę na wszystkich 

zebraniach wiejskich i nie było słów sprzeciwu. Pan Wójt zaznacza, że od podmiotu o którym 

jest mowa a nazwy jego nie wymieni, nie wpłynął jeszcze wniosek aby mu można było wydać 

odmowę. Pogłoska która krąży po Rakszawie mówiąca o tym że Gmina odmawia podmiotowi 

wydania zezwolenia ze względu na złośliwość jest nieprawdziwa ponieważ pierwsze trzeba 

złożyć wniosek żeby dostać odmowę. Pan Wójt zaznacza, że będzie dzisiaj podjęta uchwała 

o zwiększeniu limitu więc zostanie jedynie złożyć wniosek przez podmiot i będzie można 

uzyskać zezwolenie. Gmina nie ma obowiązku dzwonienia do podmiotu i namawiania go  

do tego aby ten wniosek został złożony. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXXV/283/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021r.  

w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Rakszawa. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XLI/347/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 roku w sprawie zmiany Uchwały  

Nr XXXV/283/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 26 listopada 2021r. w sprawie maksymalnej 



liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa, odczytał jej 

treść, po czym uznał punkt dziewiętnasty porządku obrad za wyczerpany. 

  

Ad. 20 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego porządku obrad  

tj. wnioski i zapytania radnych, zapytał czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt dwudziesty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 21 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego pierwszego 

porządku obrad tj. sprawy różne. 

Pan Wójt powiedział, że chciałby w pierwszej kolejności przedstawić uwagi z zebrań wiejskich 

które dotyczą działalności Gminy. Pan Wójt do wykonywania wniosku od mieszkańców 

zobowiąże Sekretarz Gminy i Kierowników poszczególnych jednostek. Pierwszym wnioskiem 

jest wniosek o zamieszczanie na stronie internetowej Urzędu Gminy oraz w mediach 

społecznościowych informacji o planowanych zebraniach wiejskich w poszczególnych 

sołectwach. Drugim wnioskiem było, aby terminy zebrań wiejskich nie pokrywały się i były 

ustalane z co najmniej dwu tygodniowym wyprzedzeniem oraz żeby termin zebrań był również 

konsultowany z Przewodniczącym Rady Gminy. Kolejnym wnioskiem mieszkańców była 

możliwość korzystania z obiektów Gminnych, ponieważ mieszkańcy zgłaszali problem  

z dostępnością zarówno budynku na Kątach jak i budynku na Węgliskach tak aby można było 

tam prowadzić zajęcia we własnym zakresie. Pan Wójt powiedział, że do mieszkańców należy 

mieć zaufanie i te obiekty powinny być udostępniane jak najszerzej bo po to właśnie zostały 

wybudowane i utrzymane. Kolejny wniosek mieszkańców który się powtórzył w trzech 

sołectwach to zwrócenie uwagi na to, że w zebraniach wiejskich nie uczestniczy przedstawiciel 

kultury który mógłby przedstawiać mieszkańcom ofertę jaką do nich kieruje. Pan Wójt 

powiedział, że jest to wniosek słuszny, ponieważ skoro od Niego mieszkańcy dowiadują się  

o działalności Gminy, to o działalności jednostek winni się dowiadywać od przedstawicieli aby 

mogli się do nich odnieść z propozycjami. Pan Wójt podkreśla, że spotkania były długie  

i owocne i że mieszkańcy „zasypywali” różnymi propozycjami nie tylko Pana Wójta  

ale zarówno kierowników jednostek. Pan Wójt proponuje, aby na każdym zebraniu wiejskim 

był przedstawiciel danej jednostki oświatowej. Podczas zebrań są poruszane problemy 

oświatowe a nie ma do kogo przekazywać tych uwag. Pan Wójt podziękował serdecznie  

za obecność na zebraniu wiejskim Panu Janowi Pankowi czyli radnemu powiatowemu, 

ponieważ jest to istotne żeby radny powiatowy pojawiał się na zebraniach wiejskich. Pan Wójt 

przypomina, że dofinansowanie od Polskiego Ładu czyli przebudowa sześciu dróg gminnych 

to kwota 5.263.000,00 zł. Zadanie główne, to po pierwsze Rakszawa Basakówka, Dąbrówki, 

Pastwiska od końca części wyremontowanej do granicy czyli poszerzenie, zjazdy, oznakowanie 

to wstępny koszt w wysokości 1.100.000,00 zł. Od drogi wojewódzkiej do lasu, wyasfaltowanie 

części odcinka to kwota zakładana 600.000,00 zł. Pan Wójt przypomina, że to są na razie 

prognozy i założenia którymi się kierujemy. Kolejnym zadaniem głównym są ujęcia wody 

około 1km w kwocie do 1.300.000,00 zł, Cegielnia prawie 1km, około 1.000.000,00 zł, 

Wołochy - Kościelne przebudowa oświetlenia. Jako zadanie dodatkowe wyasfaltowanie drogi 

o umownej nazwie „Kubusia Puchatka”. Jest też kwota przeznaczona na odcinek drogi 



Rakszawa Kąty – Kąty Wydrzańskie. Dofinansowanie z Polskiego Ładu PGR-y w kwocie 

2.000.000,00 zł zostanie przeznaczone na drogę Wydrze – Morgi około 665.000,00 zł, droga 

Wydrze – Kąty Wydrzańskie około 384.000,00 zł oraz drogi Rakszawa Kąty – OSP w kwocie 

600.000,00 zł. W zadaniach dodatkowych jeśli wystarczy pieniędzy to przebudowa mostu 

Rakszawa Kołchoz. Dofinansowanie z Polskiego Ładu – uregulowanie gospodarki wodno - 

ściekowej wynosi 5.600.000,00 zł. Wymiana 300 hydrantów, przebudowa przepompowni 

głównie na terenie Rakszawa Basakówka bo tam są przepompownie zbiorcze, budowa sieci 

wodociągowych i kanalizacyjnych w kierunku Dąbrówek, okolice internatu – sieć 

wodociągowo – kanalizacyjna i przebudowa sieci wodociągowej Rakszawa Wołochy.  

Jeżeli chodzi o stadion to prace już ruszyły. Zmianą organizacyjną będzie wprowadzony  

na czas budowy zakaz zatrzymywania się i postoju na drodze gminnej od GOKiC aż do samego 

stadionu. Pan Wójt powiedział, że przygotowane zostanie zestawienie inwestycji.  

Takie zestawienie inwestycji ze swojego terenu zostanie przekazane radnym i razem  

z pracownikami będą koordynować działania z tym związane. Pan Wójt powiedział, że chciałby 

aby prace przetargowe związane z „uruchomieniem” Polskich Ładów ruszyły do końca 

wakacji. W dużej mierze zależy to od mieszkańców, w szczególności w Rakszawie Kąty. Jeżeli 

mieszkańcy sprawnie się dogadają z granicami to inwestycje ruszą, a jeśli nie, to inwestycje 

będą opóźniane.  

Pan Stanisław Piersiak zapytał czy są jakieś plany i kiedy ewentualnie zostanie naprawione 

boisko na Wydrzu które zostało zdewastowane ponad rok temu.  

Pan Wójt odpowiedział, że po sesji wyznaczy pracownika do koordynacji i współpracy  

z Klubem Sportowym i ma nadzieję, że szybko temat zostanie doprowadzony do końca. 

Pan Jan Panek podziękował za podjęcie uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu 

Łańcuckiego. Powiedział, że skończy to wszystkie nieprzyjemne rozmowy skierowane  

do Samorządu Rakszawy i do Pana Wójta.  Pan Panek zaproponował, aby to Przewodniczący 

Rady Gminy rozpracował harmonogram zebrań bez konsultacji z Sołtysami ponieważ w tym 

przypadku za dużo demokracji nie przyniesie efektów. Pan Panek podziękował Panu Wójtowi 

za to, że Pan Wójt zauważył że Pan Panek stara się angażować, robić to co może i wypełniać 

swoje obowiązki tak jak ślubował. 

Pan Bogdan Kłosowski zapytał o wymianę hydrantów o której była mowa wcześniej. 

Pan Wójt odpowiedział, że przede wszystkim chodzi o stworzenie sieci zabezpieczenia przeciw 

pożarowego. Zachęca do kontaktowania się z Urzędem Gminy aby podawać numeru działek 

na których ma być wymieniony hydrant. To samo dotyczy nazw ulic, ponieważ mieszkańcy 

mają jeszcze jakieś propozycje i mogą je zgłaszać do Urzędu Gminy. Do każdej ulicy która 

powstanie będzie przypisany obszar i ten obszar będzie ponumerowany od nowa. Zmiana 

numeracji nie będzie od 1 stycznia 2023 ponieważ wszystko musi być w ten sposób 

przygotowane aby z chwilą wejścia w życie zmiany ulic były gotowe tabliczki z nazwami, 

instytucje miały zmienione pieczątki itp.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że na początku lipca dostał pismo dotyczące 

złożonego oświadczenia majątkowego za 2021 rok. W oświadczeniu stwierdzono kilka 

drobnych nieprawidłowości. Do tych nieprawidłowości Pan Przewodniczący odniósł się  

na piśmie, które zostało złożone na dziennik podawczy w Urzędzie Gminy. Jeśli Radni 

chcieliby się zapoznać z owym pismem to Pan Przewodniczący ma je przy sobie i je udostępni.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku  

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt dwudziesty pierwszy 

porządku obrad za wyczerpany. 

 



Ad. 22 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XLI sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1004 do godz. 1203.   

 

Protokołowała: Adrianna Wiśniowska   

Zatwierdził: 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


